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S’aprova l’avanç de 
planejament del nou Pla 
d’Ordenació Urbanística 
Municipal (POUM) (pàg.6)

L’equip de govern comença una 
ronda de xerrades als barris

S’aprova el pressupost 
municipal per al 2016 
amb una reducció del 4% 
respecte el 2015 (Pàg.8)

El PIG començarà aquest mes de juny 
una sèrie de xerrades de barri per explicar 
dos temes importants per al poble: per 
una banda el pressupost del 2016 i, 
per l’altra, l’estructura de Participació 
Ciutadana que es té previst muntar, amb 
Consells de barri i un Consell de poble.

També en el ple del passat mes d’abril 
es va aprovar per unanimitat el Pla 
Director de Participació Ciutadana, que 

és un document que permetrà gestionar 
millor tot allò que fa referència a les 
polítiques participatives de l’ajuntament.

Recordem una vegada més que la 
Participació Ciutadana és important 
i imprescindible per al PIG, i que 
precisament per això estem fent els 
passos per tal de dur-la a terme de 
manera ordenada i que garanteixi que 
els processos participatius tinguin èxit.
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Ara fa un any, concretament el dia 24 de maig 
del 2015, el Partit Independent de les Guilleries 
guanyava les eleccions municipals a Sant Hilari 
i entrava a governar el poble poques setmanes 
després, el 13 de juny.

Ara fa un any que les nostres il•lusions de poder 
treballar per un poble millor des de l’alcaldia 
es feien realitat. L’única voluntat de tots els 
membres del PIG era en aquell moment, i 
segueix sent avui en dia, treballar pel poble, 
i fer-ho amb rigor, honestedat, transparència, 
molta responsabilitat i, sobretot, sense por. 

Sabem que hi ha dinàmiques que costen de 
canviar i que és difícil que la gent entengui de 
bones a primeres. Perquè tothom té por als 
canvis, però els canvis són necessaris, són allò 
que fa avançar a les comunitats i a la societat.

No vol dir que s’hagi de canviar tot, però sí que 
és necessari plantejar-s’ho tot, absolutament 
tot, per veure si funciona bé o si cal modificar 
alguna cosa.

Ara fa un any, com diem, que entràvem a 
governar amb les piles carregades i amb ganes 
de transformar a millor el nostre poble. I un 
any ens ha servit per moltes coses, algunes 
que ja intuíem i d’altres que no.

Ens ha servit per madurar, tant individualment 
com col•lectivament. Hem après a gestionar 
el dia a dia de cada regidoria i de cada tema, 
sempre complicat en un ajuntament, i hem 
après a debatre i analitzar tots els temes com 
a grup, imprescindible per la nostra manera 
d’entendre la política. Sabem que som un partit 
que debatem molt, a vegades potser massa, i 
que correm el risc que això ens faci anar més 
lents del que desitjaríem, però sabem també 
que forma part del nostre ADN com a partit. 
Sense debat no hi ha decisió, o així ens ho 

prenem nosaltres, sabent que les presses no 
són bones conselleres.

Hem après, com ja sabíem, que mai no ho 
farem bé per a tothom. Que la crítica arriba 
sempre d’una banda o altra en tot allò que 
fem, i que les hem d’escoltar totes, perquè de 
tot se n’aprèn, però que hem de tenir clars els 
objectius i treballar per aconseguir-los, encara 
que ens arrisquem a aquestes crítiques.

Hem vist que la situació econòmica és tan 
delicada com esperàvem, que hem de gestionar 
uns recursos molt limitats i que això ens 
impedeix fer tot allò que voldríem. Però d’això 
també se n’aprèn. Hem de saber prioritzar i 
tenir clar que hi ha coses a les que hem de 
renunciar, de moment, i deixar-les per més 
endavant. I demanem comprensió per aquest 
fet, que no depèn de nosaltres sinó del que 
hem heretat com a equip de govern.

Hem vist també que la relació amb els partits de 
l’oposició, alguns amb presència a l’ajuntament 
i d’altres sense, és complicada, més del que 
voldríem. Hem canviat moltes dinàmiques 
de relació amb l’oposició per intentar fer la 
relació més fluïda i que es sumin a moltes de 
les decisions complicades que hem de prendre, 
però no sempre ens n’hem sortit prou bé. I això 
ens fa pensar que hem de seguir treballant per 
debatre i decidir coses conjuntament, però 
també obliga als altres partits a fer una reflexió 
sobre la seva posició en molt temes delicats 
que tenim sobre la taula.

En definitiva, seguim amb les mateixes ganes 
de transformar el nostre poble que teníem ara 
fa un any, però som més madurs i hem après 
que, malgrat que la gestió d’un ajuntament és 
complicada, treballar pel nostre poble val tots 
els esforços i dedicació que tots hi posem.

Un any de govern del PIG



Els regidors expliquen diversos temes 
d’interès ciutadà
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En el ple celebrat el passat 7 d’abril es van 
explicar quatre temes que creiem que són 
d’interès per a la ciutadania, tot i no haver-se 
d’aprovar per ple. Van ser els següents:

Salonet de l’ensenyament:

A partir de l’11 d’abril i fins a finals de maig, 
hem tingut el SALONET DE L’ENSENYAMENT en 
una de les sales de la biblioteca. Hem recollit en 
un sol espai totes les opcions que podem trobar 
després de l’Educació Secundària Obligatòria i 
el Batxillerat: informacions sobre cada una de 
les universitats catalanes; així com l’oferta de 
cicles formatius de grau mitjà (CFGM) i grau 
superior (CFGS); estudis de dansa, d’idiomes 
i d’altres informacions d’interès general com 
residències universitàries.

S’ha posat aquesta mostra al servei de les 
escoles per tal de coordinar, tant amb l’ Institut 
Anton Busquets i Punset com amb el Col•legi 
Sant Josep , sessions de tutoria que poguessin 
ajudar a ORIENTAR ELS NOSTRES JOVES.

La mostra també ha estat visitada per tothom 
qui ha volgut  i, concertant hora de visita, la 
tècnica de Joventut ha ofert una orientació 
personalitzada.

Gestió de podes:

A partir del mes de febrer es dóna el tret de 
sortida en la campanya de jardineria al nostre 
municipi. Aquest any s’han prioritzat dos 
aspectes: les podes, començant per tots els 
elements identificats com a risc potencial per 
la població, i l’inici del pla de podes correctives 
que es vol portar a terme durant els propers 
anys. En referència al primer aspecte es van 
executar les següents actuacions:

1) Poda en alçada a la Font de Cal Sastre. 
Millora de les capçades de les acàcies.

2) Poda en alçada a la Font del Pic. Millora de 
les capçades dels verns i acàcies.

3) Poda en alçada als cedres de la Placeta. 
Descàrrega de brancades pesants.

4) Tala dels arbres del carrer Guilleries . Per 
afectació a vorera i conducció de gas.

5) Poda del passeig Font Vella. Descàrrega de 
capçades per evitar trencament de branques.

6) Tala de dos castanyers del passeig Font 
Vella, per estar morts.

7) Poda de plataners del passeig Font de 
Cirerer. Afectació de xancre.

8) Tala de dos plataners del passeig 
Font del Cirerer, per estar morts.

9) Queda pendent actuació al carrer 
Gaudí, pel mal estat i envelliment de 
l’arbrat.

En quant a la resta de podes, s’opta 
per un nou model de poda basat en 
la correcció de les capçades, buscant 
l’estabilitat d’aquestes, la zona de 
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retany menys vigorós i la minimització de la 
poda necessària per afectació a la població i 
per tant intentar corregir l’arbrat per tal que 
es pugui desenvolupar de manera que no sigui 
necessària la intervenció periòdica. En aquets 
aspecte es van podar l’arbrat del passeig Font 
Vella, des de Can Jover a la Font i es van talar 
tres arbres morts a l’entrada de Can Jover.

Les altres accions que s’han fet han estat 
dirigides a la millora del patrimoni vegetal, fent 
una actuació d’airejat i abonat de l’arbrat de la 
placeta i l’escarificació i resembrat de gespes. 

Tots els treballs s’han realitzat sota 
l’assessorament d’un biòleg especialitzat en 
arbrat urbà.

Serveis socials:

Des de la regidoria de Benestar es van donar 
explicacions sobre el funcionament excepcional 

de Serveis Socials en els dos darrers mesos, 
a causa de la baixa de la treballadora social. 
Aquest servei, que està gestionat pel Consell 
Comarcal, es va veure afectat inicialment fins 
que no es va trobar una substituta. La regidoria 
i el Consell comarcal van negociar la cessió 
temporal d’una educadora social de reforç 
mentre no hi hagués treballadora social. En el 
moment de la celebració del Ple la treballadora 
social ja s’havia reincorporat, tot i així havíem 
negociat amb el consell poder disposar de 
l’educadora de reforç durant tot el mes d’Abril.

Valoració Setmana Santa:

Es fa una valoració de les activitats organitzades 
per Setmana Santa que considerem molt 
positiva globalment, tot i que algunes activitats, 
com pot ser la fira d’artesania, cal repensar-les 
per millorar-les da cara a properes edicions. 
Per altra banda, destaquen molt positivament 
el trenet turístic, que enguany ens costa 
menys diners i que va tenir els mateixos 
viatgers que en anys anteriors; la ruta guiada 
per les estacions del viacrucis, que va doblar 
les sessions de l’any anterior, o la trobada 
d’autocaravanes, organitzada ara fa un any per 
una empresa amb un cost de 1.800€  i que 
enguany es va organitzar des de l’Oficina de 
turisme i va tenir les mateixes 40 inscripcions 
que en l’edició anterior.

Per últim, la novetat era el Museu del 
Viacrucis, pensat per una banda per ajudar 
econòmicament a l’entitat que organitza la 
representació i per altra, poder acostar als 
visitants tot allò que envolta el viacrucis i la 
seva història. Aquesta primera edició del 
museu ha rebut la visita de 600 persones, fet 
que es valora molt positivament.

Finalment cal destacar un any més, l’èxit tant 
en la representació del Viacrucis com en la 
seva organització i, per tant, felicitar als actors 
i a l’associació del Viacrucis Vivent.
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Els punts que es van sotmetre a debat i 
votació en el ple del passat 7 d’abril van ser els 
següents:

Ratificació de l’addenda al conveni de 
col·laboració amb el Consell Comarcal 
de la Selva per a la prestació de serveis 
socials bàsics i especialitzats durant 
l’any 2016:

Es va aprovar per unanimitat en aquest ple 
l’addenda al conveni que regula la prestació 
dels serveis socials bàsics i els especialitzats 
durant l’any 2016. Aquest servei inclou, entre 
d’altres,  l’equip i les tasques de serveis socials, 
el servei de teleassistència, el del transport 
adaptat,  el servei d’atenció domiciliària o el 
servei d’atenció a la infància i adolescència. 

Enguany, però, s’hi afegeix, per una banda, 
el compromís de l’Ajuntament d’executar el 
projecte del Pla de Ciutadania i Immigració 
2016  i els objectius que s’hi detallen i, per altra 
banda, es recupera la subvenció de 6.000€ per 
a la realització d’aquestes tasques i que s’havia 
deixat de percebre en els darrers anys.  

Aprovació del document únic de 
Protecció Civil Municipal de Sant Hilari 
Sacalm:

Els municipis de Catalunya han de disposar 
d’uns plans de protecció civil municipals per tal 
de poder fer front a les situacions de risc que 
cada municipi pugui tenir. Aquestes situacions 
vénen definides per les característiques de cada 
municipi. Aquests, plans, a més, s’han d’anar 
actualitzant, ja que bàsicament defineixen 
els protocols, materials, sistemes i persones 
de contacte que en cada emergència caldrà 
activar. Des del 2012, Sant Hilari disposava 
dels dos plans que tenien en aquell moment, 
incendis i nevades, sense vigència i, a més, 

havíem de disposar d’un pla per emergències 
sísmiques. En el ple es va aprovar per 
unanimitat un nou pla únic que engloba totes 
les situacions d’emergències obligatòries pel 
municipi, i alguna altra en la que tenim una 
previsió de risc baix, però que també es va 
incloure. Aquest pla es pot consultar al web 
de la població i ens dóna informació de com 
actuar en cas d’emergència.

Adhesió a la tercera pròrroga de 
l’acord marc de subministrament 
d’energia elèctrica destinat als ens 
locals de Catalunya adjudicat pel 
Consorci Català pel Desenvolupament 
local a l’empresa Endesa energia SAU:

L’any 2013 ENDESA SAU va guanyar el concurs 
de subministrament d’electricitat destinat a les 
entitats locals de Catalunya que són membres 
del Consorci Català del Desenvolupament 
Local. Aquesta pròrroga que s’ha aprovat és 
fins el 31 de desembre del 2016.

Des d’ara i fins aquesta data intentarem 
avançar en la recerca d’alternatives, és a dir, 
buscar altres empreses de subministrament 
elèctric que siguin, per exemple, d’un tarannà 
cooperativista que entenem fan una gran labor 
social molt important avui dia en la nostra 
societat. El punt es va aprovar per unanimitat.

Aprovació de l’avanç de planejament 
del Pla d’Ordenació Urbanística 
Municipal de Sant Hilari Sacalm 
(POUM):

Un dels punts importants del ple va ser la 
proposta d’avanç de planejament del nou Pla 
Urbanístic de Sant Hilari (POUM).

Aquest Pla ha de definir com creixerà el poble 
en els propers anys, i per això és important 

Ple - Punts de l’ordre del dia

S’aprova el document de Protecció Civil
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S’aprova l’avanç de planejament del nou 
Pla d’Ordenació Urbanística Municipal

que tothom hi tingui accés, que se’l miri i que, 
si cal, faci les suggeriments que cregui.

El Pla Urbanístic, en aquesta primera fase, 
només defineix cap on pot créixer el poble, ja 
sigui en zones qualificades com a residencials, 
industrials, zones d’equipaments o zones 
verdes.

El Pla agafa com a primera premissa el Pla 
Territorial  Parcial de les comarques gironines, 

que proposa per a Sant Hilari un creixement 
moderat-baix, que és també la voluntat que van 
expressar de manera majoritària els assistents 
als tallers de participació per a l’elaboració del 
POUM.

Posteriorment, l’equip redactor del POUM va 
analitzar l’orografia del poble, la distribució 
actual, el pla urbanístic vigent i, amb tot això, 
va plantejar quatre alternatives de creixement, 
de les quals se n’ha escollit una de manera 
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raonada.

L’alternativa adoptada és la que es pot veure en 
el plànol de la pàgina anterior. Posteriorment 
a l’aprovació inicial es va obrir un període 
d’exposició pública de dos mesos perquè tothom 
hi pugui  presentar suggeriments i propostes 
de millora. Tothom que vulgui pot consultar 
tota la documentació al web municipal. El punt 
es va aprovar per unanimitat.

Aprovació de la revisió i actualització 
del Pla Director de Participació 
Ciutadana de Sant Hilari Sacalm:

L’any 2010 es va fer un Pla Director 
de Participació Ciutadana per analitzar 
l’organització interna de l’ajuntament, de 
quins mitjans de comunicació i informació 
disposa el poble i de quina relació hi ha entre 
l’ajuntament i la ciutadania entitats, tot això 

amb la intenció de poder aplicar polítiques que 
tinguin en compte l’opinió de la ciutadania a 
l’hora de prendre decisions importants.

Aquest Pla Director no es va aprovar per ple en 
aquell moment ni fins a dia d’avui, i hem cregut 
convenient analitzar-lo per fer-hi modificacions 
i adaptar-lo així a les circumstàncies actuals.

Aquesta feina de revisió s’ha fet amb l’ajuda 
de regidors de l’equip de govern i oposició i 
treballadors de l’ajuntament, i en aquest ple 
es proposava l’aprovació del Pla de Participació 
Ciutadana, incorporant les modificacions que 
van sortir dels tallers participatius.

El punt es va aprovar per unanimitat.

Aprovació provisional de la modificació 
de l’ordenança general dels preus 
públics:

En aquest punt de l’ordre del dia el que es 
va fer va ser incloure un nou concepte dins 
una ordenança fiscal municipal (l’ordenança 
5.1 general de preus públics) per establir 
un concepte pel qual s’haurà de pagar una 
quantitat simbòlica per la utilització de béns, 
de materials no immobles, com per exemple 
les taules i les cadires de l’Ajuntament. La 
voluntat d’incloure aquest nou concepte rau 
en la voluntat que entre tothom tinguem 
cura i prenguem consciència que el material 
municipal, tal com taules, cadires, entarimats, 
etc. és material de tothom, del poble, que té un 
valor, que costa uns diners, que s’ha de cuidar 
i mantenir, i que s’ha de valorar. L’ús d’aquest 
material municipal per part de les associacions 
o entitats sense ànim de lucre del municipi 
queda exempt de pagament i, per tant, no 
hauran de pagar cap preu públic.

El Pla Director de Participació Ciutadana 
s’aprova per unanimitat
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El pressupost per al 2016 contempla una 
disminució de la previsió d’ingressos

Aprovació del pressupost general de 
la Corporació per al 2016:

Amb aquest punt i com el propi nom indica 
el que fem és aprovar el pressupost de 
l’ajuntament per l’any 2016. Tant el pressupost 
de la part d’ingressos com el pressupost de la 
part de despeses. També s’aprova la plantilla 
de treballadors de l’ajuntament així com el 
document anomenat Bases d’Execució del 
pressupost. Per últim, es dóna compte a tothom 
que és membre del ple, a tots els regidors i 
regidores, de la liquidació del pressupost de 
l’any anterior.

Aprovar el pressupost, dit de manera 
molt i molt resumida, vol dir aprovar 
una previsió, allò que l’equip de 
govern preveu, creu, suposa, pensa, 
espera, que passarà durant l’any. Per 
una banda el que creu que ingressarà 
i, per altra banda, el límit màxim del 
què podrà gastar. 

El pressupost es veu disminuït en 
237.000€ respecte el pressupost 
inicial de l’any passat. I segurament us 
preguntareu molt legítimament el per 
què? La resposta és que la clara i ferma 
voluntat de l’actual equip de govern 
és gastar allò que es pugui pagar. És 
molt poc prudent gastar i encarregar 
projectes, fer feines, contractar a 
proveïdors, si després resulta que no 
els podem pagar perquè no tenim els 
diners.

S’han calculat els ingressos agafant la 
realitat com a exemple. Perquè encara 
que l’Ajuntament tingui dret a cobrar 6 

milions d’euros si, a l’hora de la veritat, quan ha 
acabat tot l’any el dia 31 de desembre, resulta 
que només ha cobrat 5 milions d’euros, això 
significa que tenim moltes factures acumulades 
que no es poden pagar perquè l’ajuntament 
tampoc ha cobrat i no té diners en líquid. Per 
què no cobra l’ajuntament? Doncs perquè no 
tothom pot pagar els impostos i perquè alguna 
administració pública, com la Generalitat, no 
ens pot pagar quan toca. A dia 31 de desembre 
de 2015 a l’Ajuntament li deuen 835.000€ 
d’anys anteriors.

Però la qüestió és que això ja se sap des del 

PRESSUPOST 2016 
ESTAT DE PREVISIÓ DE MOVIMENTS I SITUACIÓ DEL DEUTE 

Ajuntament de Sant Hilari Sacalm 

I.- Resum del deute viu a 31-12-2015 

A)- Llarg termini : 
1.- Préstec FOMIT (Caixabank)    3.250.000,00 € 
2.- Préstec RDL 4/2012 (Bankia)    2.219.455,82 € 
Total deute viu a llarg termini =    5.469.455,82 € 

B)- Curt termini :          0,00 € 

Total endeutament a 31-12-2015    5.469.455,82 € 
Drets reconeguts nets per ingressos 
corrents liquidats exercici 2015    5.588.226,28 € 

Rati de deute viu a 31-12-2015      97,87 % 

II.- Càrrega financera i estat de previsió del deute per a 2016 

Operació any inici tipus interès interessos amortització any final 
FOMIT 2006  0,499 fix 14.845,24 € 600.000,00 €       2021 
RDL 4/12 2012  4,260 var 67.627,70 € 158.532,56 €       2023 

Total amortització prevista en l´exercici   758.532,56 € 

III.- Noves operacions previstes en l´exercici 2016 
En el Pressupost no es preveuen noves operacions d´endeutament per a 2016 

IV.- Resum de deute viu previst i rati d´endeutament a 31-12-2016 

Total deute viu previst a 31-12-2016   4.710.923,26 € 
Drets reconeguts nets per ingressos 
corrents liquidats exercici 2015    5.588.226,28 € 
Rati de deute viu previst a 31-12-2016     84,30 % 

Sant Hilari Sacalm, 29 de març de 2016 
L´interventor,
Màrius Valls Plans     



9

primer dia de l’any. Tots els ajuntaments 
poden fer una estimació del que realment 
cobraran i el que no. I poden decidir gastar 
només allò que cobraran gairebé segur. Encara 
que l’ajuntament té dret a cobrar sis milions 
d’euros, si només cobrarà cinc, pensem que el 
més responsable és gastar aquests cinc.

Nosaltres hem decidit reduir el pressupost 
d’ingressos i per tant automàticament reduir 
el pressupost de despeses perquè el problema 
no es vagi fent més gran. Hem decidit ser més 
realistes. I posar d’ingrés el que realment 
pensem que cobrarem en líquid, i posar a 
despeses el que realment puguem pagar en 
líquid.

Malauradament la situació econòmica és difícil 
i afrontar-la també ho és. L’ajuntament està en 
aquesta situació, ho hem d’explicar, i ho hem 
d’assumir. I entre tothom hem fer el possible 
per millorar-ho.

Hi ha hagut alguns canvis en la plantilla 
de personal en la que l’equip de govern ha 
treballat. Alguns canvis organitzatius perquè 
es considera que és millor per l’organització 
interna i per oferir millor servei a tothom del 
poble. Els canvis han estat reubicacions d’alguns 
treballadors/es o ampliar o canviar algunes de 
les feines que fan alguns treballadors/es. El 
document de plantilla en sí mateix també l’hem 
canviat ampliant la informació, s’especifica la 
situació de cada plaça, grup, codi i la secció en 
la que treballa cadascú.

També hi ha hagut canvis en les Bases 
d’execució. És un document important per la 
gestió del diners. Han de servir de guia per 
a l’equip de govern per actuar de manera 
ordenada i responsable. Per tenir major control 

de les despeses i poder prevenir problemes el 
més aviat possible. 

Finalment, i ja per acabar, ens queda dir que 
tot i ser dur creiem que reduir el pressupost 
és l’única manera de no fer el problema de les 
factures que no podem pagar encara més gran.

Qualsevol equip de govern preferiria gastar, i 
fer inversions grans i vistoses, i no haver de 
dir mai que no a res. Per governar en moments 
de bonança econòmica tothom seria valent. 
Però ens toca ser responsables i prudents i 
de res ens serveix gastar si no podem pagar. 
Farem durant el mes de juny diverses xerrades 
públiques per explicar aquest pressupost de 
l’ajuntament pel 2016.

Moció d’adhesió al manifest del món 
local contra l’acord entre la Unió 
Europea i Turquia:

Es va portar al ple, conjuntament amb 
Convergència Democràtica, una moció de 
suport al manifest del món local contra l’acord 
entre la Unió Europea i Turquia, elaborat pel 
Fons Català de Cooperació al Desenvolupament 
i s’aprova per una unanimitat.

Fa uns mesos ja vam aprovar una moció en la 
que donàvem suport a subministrar ajuda als 
refugiats en ruta.

Ara l’UE i Turquia, sense respectar el dret 
internacional, signen un acord mitjançant el 
qual s’expulsa de nou cap a Turquia tots aquells 
refugiats que puguin arribar a sol europeu.

Amb aquesta moció mostrem el nostre rebuig 
davant d’aquest acord perquè en cap cas es 
busca acabar amb la crisi humanitària i s’hi 
gira d’esquena.

Ple - Punts de l’ordre del dia

Es presenta una moció conjunta contra 
l’acord entre la UE i Turquia
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Participació Ciutadana

L’equip de govern explicarà als barris el 
pressupost i l’estructura de Participació

L’equip de govern del PIG té previst fer, durant 
el mes de juny i principis de juliol, xerrades 
als barris del poble per explicar dos temes que 
creiem que són de cabdal importància.

Per una banda s’explicarà el pressupost 
municipal, que és l’eina que ens permet fer més 
o menys coses al llarg de l’any, és el que ens 
marca fins on podem arribar en les despeses 
i, malauradament, és el que ens diu que no 
podem fer tot allò que ens agradaria i que seria 
necessari per al poble.

El pressupost municipal d’enguany s’ha reduït 
un 4%, i pel que fa a despeses que no són fixes 
s’ha reduït encara més, un 26%, en un intent 
de ser el màxim de realistes possible i gastar 
només allò que podem pagar. Aquest fet ens 
provoca molts mal de caps a l’equip de govern, 
que hem de prioritzar molt les despeses i ser 
molt curosos a l’hora de gastar cada euro del 
que disposem. I aixó no és ni fàcil ni agradable, 
però és la nostra obligació, i ho fem amb la 
màxima responsabilitat possible, tot i sabent 
les dificultats que ens comporta.

Per altra banda, en aquestes xerrades 
també s’explicarà l’estructura de Participació 
Ciutadana que creiem que s’ha de muntar per 
garantir l’èxit de les polítiques participatives.

Hem explicat en repetides ocasions que la 
Participació Ciutadana és molt important per 
al PIG. I també hem dit moltes vegades que, 
perquè la Participació Ciutadana funcioni i doni 
els resultats esperats, aquesta ha d’estar ben 
estructurada, no s’ha de voler córrer massa i 
s’han de fer passos petits i ferms en la direcció 
d’aconseguir que la gent del poble tingui veu i 
vot en moltes de les decisions que els afecten 
directament.

Per a nosaltres és bàsic muntar una estructura 
funcional i que permeti la participació efectiva de 
la ciutadania en els processos que engeguem.

Això vol dir que, per començar, s’haurien de fer 
uns Consells de Barri, és a dir, que cada barri 
tingui els seus representants i interlocutors 
amb l’ajuntament.

En els Consells de barri es decidiran temes 
concrets de cada zona del poble, prioritzant els 
interessos comuns de la gent de cada barri. 
La intenció és que, amb els anys, cada barri 
tingui uns diners, una partida pressupostària, 
per destinar a allò que decideixin els veïns.

Com a segon pas, tenim la intenció de 
constituir el Consell de poble, en el que hi haurà 
representats tots els barris i partits polítics. 

En els Consells de poble es decidiran temes 
que ens afectin a tots i totes, a tot el poble, 
tenint una visió conjunta.

Les xerrades als barris es faran en algun local de 
cadascun dels barris, per afavorir l’assistència 
dels veïns i veïnes, i el calendari previst és el 
següent:

7 de juny: Centre del poble.

9 de juny: Barri del carrer Sant Jordi.

14 de juny: Barri del Serrat.

20 de juny: Barri del Futbol i carrer Piscina.

21 de juny: Barri de l’Hospital.

28 de juny: Barri del Petrinxo.

30 de juny: Barri de Cal Sastre.

5 de juliol: Barri de la Font del Ferro.
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... ERC de Sant Hilari dóna lliçons ara de Participació Ciutadana (a l’escrit 
del butlletí municipal) però  quan governava va impedir l’aprovació del 
Pla Director de Participació Ciutadana?

... ERC de Sant Hilari critica els sous del regidors, quan l’alcalde cobra 
ara 7.130€ menys a l’any del que cobrava l’alcalde 
entre el 2007 i el 2011, i que el total dels sous 
dels regidors i alcalde és un 12% inferior al de la 
legislatura 2007-2011?

... CDC també parla dels sous dels regidors en el 
seu butlletí, en un discurs populista i carregat 
de demagògia, sense comparar-los amb el que 
cobraven ells quan governaven?

Doncs ja que ells no fan la comparació, la fem 
nosaltres:

Sous 2013-2015          Sous 2015-2019                    

Regidors Retribució Regidors Retribució

Albert Santaugini 43.000 €/any Manano 37.870 €/any
Carles Testart 13.171 €/any Jordi Rotllant 17.082 €/any
Núria Navarro 13.171 €/any Jenni Gallardo 17.082 €/any
Laura Pagespetit 13.171 €/any Jordi Moragas 15.529 €/any
Miquel Serradesanferm 13.171 €/any Judit Gómez 13.976 €/any
Joan Xandri 13.171 €/any Cristina Tejedor 13.976 €/any
Joan Garriga 13.171 €/any Susanna Vilar 10.588 €/any
Anna Soler 13.171 €/any
Antoni Pastor 13.171 €/any

TOTAL 148.368 €/any TOTAL 126.103 €/any

Pel forat del pany

Sabies què...



Contraportada

Lluís Serrano Serrat, gran poeta local de llarga 
trajectòria, acabar de complir 70 anys.

Per aquest motiu us deixem amb dos poemes 
seus de recent creació. Gaudiu-los com hem 
fet nosaltres.

L’1 DE MAIG

Quin goig...,

el repòs del guerrer

que conquereix la mare;

i els fills, allunyats

del recer de casa.

Un whatsapp

acosta la distància;

és freda la proximitat d’imatge,

massa virtual el to de la paraula

per dir-te: t’estimem molt, mare!

(I, encara..., sort d’aquests artefactes,

que, sinó, la relació fóra impensable).

Només el contacte càlid, pell contra pell,

l’escalf lluent d’ulls en la mirada, en els llavis,

allò que no cal dir..., sabut i innecessari,

perquè està tot dit, amb l’aparença, només,

reneix tot l’ahir del record originari.

Lluís Serrano 1·V·2016

En capvespre plujós de maig,

de dissabte,

festa d’aigua pels sembrats,

i pels terrats

el so musical que ens acompanya

en la intimitat.

Ulls vençuts no gosen plorar i ho fan,

cou l’actitud

de no aprendre la solitud,

boques i llavis,

distanciats del delit d’estimar

aquest instant jove.

Engrunes flonges s’amunteguen

en un eixam

flàccid, trossets d’ahirs en una munió

de fets desdits

per conrear-nos el grat avenir,

per deslliurar-nos.

S’ha fet fosc i llisca l’aigua,

el rierol sonor

no menteix, tampoc la mirada

ni les paraules,

que, una vegada més, ens han salvat

la tarda.

Lluís Serrano 15·V·2016

Racó literari


